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Volejbalový turnaj smíšených družstev 300+  (veteránů) 

V sobotu 12. 9. 2015 se uskutečnil v Dolních Loučkách tento zvláštní volejbalový tur-

naj. Zvláštní je hlavně tím, že součet let všech hráčů družstva musí dát 300 let. Týden 

před jeho konáním jsme limit snížili na 270 pro malý počet přihlášených družstev, ale 

nakonec jej téměř všechna družstva splnila. 

Samotný turnaj se uskutečnil za krásného počasí, kdy nepršelo ani příliš nepražilo slu-

níčko za účasti pěti družstev. 

Hráli jsme systémem „každý s každým,“ na dva vítězné sety. Všechny zápasy se ale 

odehrály jednoznačně 2:0, žádný tiebreak neproběhl. Hrálo se fér a nikdo se nehádal. 
 

Konečné pořadí dopadlo následovně a paradoxně zvítězilo nejstarší družstvo: 

1. Kuřim (334 let)                    2.  Větrníci Tišnov (305 let) 

3.    Sokol Předklášteří (296 let)               4.  Sokol Dolní Loučky 1 (322 let) 

       5.    Sokol Dolní Loučky 2 - Střemchoví (271 let) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Všechna družstva obdržela ceny, vítězná Kuřim potom ještě putovní pohár a pohárem 

byl odměněn i nejstarší hráč turnaje, pan doktor Jirka Peška, který, nejenže byl nejstar-

ším, ale místy i nejšikovnějším hráčem turnaje. 

Za ceny do turnaje děkujeme odboru sportu České obce sokolské, která turnaj dotovala z 

grantů na pořádání turnajů.                                                                     Lenka Bednářová 

  Zpravodaj   
   6 

2015 



Zateplení kuřimské sokolovny  

Tak se nám to podařilo. Sokolovna je zateplená, má nové okna a dveře. 

Ono zateplit není tak složité, ale kde vzít peníze, když sokolové se musí starat sami o se-

be a peněz nemají nazbyt. Už jsem si kolikrát říkal, že se musíme připravit na nějakou 

větší akci, kdyby náhodou přišla. Tak jsme nechali před pár letu překreslit plány soko-

lovny do digitální podoby. Bývalý starosta tomu tehdy nebyl nakloněn, ale podařilo se. 

Problém nastal, když jsem ty plány začal 

před rokem hledat. Ztratily se. Musím sice 

potvrdit, že jinak vše máme ve vzorném 

pořádku, ale plány byly fuč. Většina našich 

členů výboru je staršího data narození a 

tak se mohlo stát, že je má snad někdo 

doma uklizené. Požádal jsem tedy pana 

Štarhu od jeho projekční firmy, ať nechá 

plány znovu překreslit a zkusíme zadat 

energetický audit a zjistíme tak základní 

parametry pro výpočet zateplení sokolov-

ny. Shodou okolností se záhy objevila 

zajímavá výzva o možném poskytnutí 

finanční podpory ze Státního fondu životního prostředí ČR v rámci Operačního progra-

mu Životního prostředí. Zjistil jsem, že se jedná o mimořádnou výzvu a že je velká 

pravděpodobnost podporu získat a dokonce až v devadesáti procentní výši. 

Tak jsem se rozhodl, po schválení výborem, zariskovat ztrátu peněz při neúspěšné žá-

dosti a přesto žádost podat. Dalším důležitým krokem bylo získat zkušenou firmu, která 

se zabývá sepsáním všech potřebných žádostí, formulářů a čeho všeho, včetně zajištění 

výběrového řízení až po vyčíslování úspor. Byla mi doporučena firma ARL Innovation 

s.r.o. a my neprohloupili. Vzhledem k tomu, že k téhle výzvě nebyl potřeba prováděcí 

projekt a projektanti fy Štarha Engineering, s.r.o. vše podrobně propočetli (tím vlastně 

rozpracovali projekt), tak jsme vše v šibeničním termínu stihli. 

A světe div se, dostali jsme tu pěknou devadesátiprocentní dotaci. Je pravdou, že se 

z téhle dotace odečítá deseti procentní částka, jako úspory energií v dalších letech a 

některé položky nejsou uznatelnými náklady a také se jedná o zajímavou částku. Rovněž 

vícepráce, které většinou vždy na takových stavbách vzniknou, se musí také doplatit. 

Přestože jsme měli našetřeno přes tři sta tisíc korun, město Kuřim nám poskytlo dar ve 

výši čtyři sta korun, tak nám nakonec ještě tři sta tisíc korun chybí. 

Ty si ale půjčíme a jistojistě ušetříme na energiích v příštích letech a vše do korunky 

vrátíme. A to je zatím pěkný konec téhle pohádky. 

Naše opravená budova se ale může pyšnit tzv. třešničkou na dortu. 

Jsou to čtyři ptáci sokoli, kteří hrdě sedí na podstavcích mezi největšími okny od tělo-

cvičny z venkovní strany, chcete-li tak směrem na jih. Pamětníci říkali, že tam dříve 

sokolové byli, ale fotografie se nedochovala a tak jsou tam ptáci noví a věřím, že se 

budou také líbit. Mimochodem sehnat je, by bylo na delší povídání. 



Naše sokolovna 

je teď ale pěkná 

parádnice, která 

má i čtyři osvět-

lená venkovní 

hřiště, hospůdku 

s venkovním po-

sezením, novou 

sociální přístav-

bu, jak pro ven-

kovní sportoviš-

tě, tak i pro zá-

zemí k horole-

zecké stěně. 

Tahle přístavba se právě finálně kolauduje rovněž a má také svoji třešničku. Promítací 

venkovní bílou plochu na sledování filmů, sportovních utkání, či hudby z venkovního 

posezení při restauraci. 

Teď se chvíli budeme finančně nadechovat a oddychovat a pak musíme přemýšlet, kde 

vzít peníze na radikální opravu střechy.  

Jsme sice celkem finančně chudá sokolská jednota, ale jak se říká: „z vonku to tak nevy-

zerá“. 

 

Vždy se sluší poděkovat těm, kdo se o tuhle stavební akci nejvíc zasloužili a tak tedy:  

Miloš Axman od fy ARL Innovation, Olda Štarha o fy Štarha Engineering, Víťa Liškutín 

od stav. firmy Dolp a já Franta.                       Ing. František Merta                                                 

             

Malá Skála, rozloučení s gymnaestrádou v Helsinkách 

V rámci sportovního setkání, které se 

konalo v sobotu 3. 10. 2015 v Malé 

Skále u Turnova, jsme si naposledy 

zacvičili a předvedli úspěšnou gym-

naestrádní skladbou Zimní sen, kterou 

nacvičovalo 8 sokolů z TJ Sokol Tiš-

nov.  Společné setkání všech účastníků 

gymnaestrády v Helsinkách se konalo 

už v pátek 2. 10. 2015 v Tyršově do-

mě v Praze, kde se předávalo ocenění 

a poděkování autorům jednotlivých 

skladeb a vzpomínalo se na zážitky 

z Helsinek. Nechyběl ani tanec a dobrá zábava za doprovodu sokolů muzikantů. 

V sobotu na Malé skále se pak pouze 3 zástupci TJ Sokol Tišnov zúčastnili sportovního 

dne, při kterém se plnily různé disciplíny např. hod oštěpem, skoky z místa, malý fotbá-

lek, jízda na koloběžkách, orientační běh a další. 



V tělocvičně pak byl kobe-

rec, kladina, kruhy, hrazda, 

hod na koš, šplh na tyč nebo 

lano…. Za odvedené výkony 

byli účastníci odměňováni 

„céčky“ a vyhrála, ta skupi-

na, která měla nejdelší řetěz. 

I naše malá výprava se spor-

tovních disciplín v rámci 

možností zapojila, ale hlavně 

jsme využili krásné počasí 

k výstupu na hrad Vranov 

tyčící se nad Malou Skálou a proto, že bylo opravdu krásně, došli jsme po hřebeni až 

na hrad Frýdštejn. Závěrem sportovního dne bylo právě naše předvedení skladby Zimní 

sen, kterou cvičili sokolové z Turnova, Židlochovic, Prahy a Tišnova.       H. Žižlavská 

              

ŠEBRLEHO OLYMPIJSKÝ VÍCEBOJ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V neděli 11. 10. 2015 uspořádala TJ Sokol Lomnička sportovní odpoledne pro veřejnost 

– Šebrleho atletický víceboj. Soutěžilo se v pěti disciplínách - běh na 60 metrů, skok 

daleký, kliky, hod kriketovým míčkem a vytrvalostní běh na 1000 metrů.  Sportovci, 

které neodradilo ani chladné a větrné počasí, se vrhli na plnění jednotlivých disciplín. 

Každý výkon byl bodově ohodnocen s přihlédnutím na věk a pohlaví (např.  při stejném 

čase v běhu na 60 metrů – 9 vteřin měl muž, žena i dítě jiné bodové hodnocení). Každý 

závodil sám za sebe a po sečtení všech bodů se dozvěděl, jakou medaili získal. Po 

vyhodnocení a předání diplomu s medailí si všichni sedli k ohni a s chutí se pustili do 

opékání špekáčků.                      Výbor TJ děkuje za účast a pomoc při organizaci 



Podzimní mezinárodní výstava minerálů 
V pořadí již sedmdesátá devátá výstava a čtyřicátý ročník, to jsou strohá fakta skryta za 

dlouholetou prací ing. Andreje Sučka, který se stal čestným občanem Města Tišnova, ale 

bohužel již není mezi námi. Tato expozice se uskutečnila ve dnech 6. - 8. listopadu 

2015, za podpory Města Tišnova. Proběhla ve všech prostorách sokolovny /Prostor A/, 

gymnázia v přízemí hlavní budovy – chodba a pět tříd /Prostor B/ a v budově školy na 

Riegrově ulici v přízemí a v poschodí – chodba a dvě třídy/ Prostor C/. Vystavovalo 212 

vystavovatelů, z toho 72 zahraničních z 11 zemí Evropy a Asie. Mezi nejexotičtější 

země se řadí Čína, Afganistán, Pakistán a Indie.       - zj -                                                                                                                   

 Celostátní sraz župních náčelnic a náčelníků 

7. listopadu se v Tyršově domě v Praze konal pravidelný sraz župních náčelnic a náčel-

níků, který zhodnotil činnost odboru všestrannosti v tomto roce a projednal hlavní směry 

činnosti v příštím období. Jednání se zúčastnila i starostka ČOS sestra Moučková. Bylo 

konstatováno, že členská základna se i v minulém roce snížila. Zejména ubylo žen. Nao-

pak potěšitelné je, že se zvýšil počet v žákovských kategoriích. Netýká se to všech žup. 

U naší župy k poklesu nedošlo.  

Dále byla zhodnocena účast ČOS na gymnaestrádě v Helsinkách. Ve výpravě České 

republiky byli s počtem 438 účastníků nejpočetnější členové Sokola. Do celoročního 

projektu „Sokolgym 2015“ bylo zahrnutu celkem 6 akcí, z nichž nejvýznamnější byly 

Sokolské Brno se 4442 účastníky, Plzeňské slavnosti pohybu s 1700 účastníky a výročí 

otevření Tyršova domu s 1244 účastníky. Je potěšitelné, že na všech těchto akcích měla 

důstojné zastoupení i naše župa. Cvičitelský sbor předškolních dětí představil nultý 

ročník projektu s názvem „Svět nekončí za vrátky, cvičíme se zvířátky“. Podrobně s ním 

byly seznámení župní vedoucí PD a rodičů a dětí na jejich srazu. Zde jsme bohužel 

zastoupení neměli.  

Významnou akcí na které se bude podílet jako jeden z organizátorů ČOS je v příštím 

roce „Eurogym“, který se uskuteční v příštím roce v Českých Budějovicích. Je to obdo-

ba gymnaestrád, která je určena pro mládež ve věku 12 až 18 let. Předpokládá se účast 

asi 5000 účastníků z 22 zemí z celého světa. Náčelníci ČOS Lenka Kocmichová a Petr 

Svoboda, poté informovali o přípravě XVI. všesokolského sletu v roce 2018. Je vybráno 

zatím 9 skladeb a to pro rodiče a děti, předškolní děti, mladší žákyně, mladší žactvo, 

dorostenky a ženy, další 2 skladby určené pro ženy, muži a dorostenci a senioři. Zatím 

nejsou vybrány skladba pro starší žactvo a koedukovaná skladba. Všechny skladby se 

představí před zástupci žup dne 27. 11. 2016 v Praze ve Vinohradské sokolovně. 

V další části se projednali granty ČOS na vzdělávání cvičitelů, vybavení tělocvičen, a na 

akce pro veřejnost a organizování župních přeborů. Rovněž byl projednán dotazník na 

vyhodnocení aktivit odborů všestrannosti sokolských žup.  

Dále byly zvoleny kandidátní komise pro přípravu voleb náčelníka, náčelnice a místoná-

čelniků České obce sokolské. Volby se uskuteční 7. 5. 2016 na srazu nově zvolených 

náčelníků a náčelnic žup. 

             Eva Brázdová a Jan Sláma - náčelníci župy 



XV. ročník Mikulášské laťky ve skoku do výšky 

Příznivci skoku do výšky mají již léta ve svém kalendáři rezervová-

nu druhou adventní neděli na Mikulášskou laťku, kterou pořádá TJ 

Sokol Moravské Knínice pod patronací Sokolské župy Pernštejnské. 

Letos měl tento oblíbený sportovní podnik půlkulaté jubileum 

v podobě XV. ročníku.  6. prosince 2015 se ve výškařském sektoru 

sešlo 33 soutěžících v 7 věkových kategoriích.  Svoje umění nad 

vysokou laťkou přišli předvést předškolní děti, mladší a starší žáci, 

žákyně a muži z Kuřimi, Tišnova, Židlochovic, V. Bítýšky, Brna a 

domácích Moravských Knínic. Řada skokanských nadějí zde překo-

nala i svůj osobní rekord. Příjemně strávená adventní neděle přinesla kromě hodnotných 

výsledků závodníků i napínavé sportovní zážitky pro diváky.                        L.Vojanec           

Výsledková listina startujících : 
 

Kategorie 3 – 4 let:  Kategorie 5 – 6 let:   

1. Bravencová Magdalena  M. Knínice   53 cm   1. Kaláb David M. Knínice 80 cm 

Kategorie 7 – 8 let:   Kategorie 9 – 10 let:  

1. Seberová Aneta AK Tišnov 96 cm 1. Hamšík Václav Židlochovice 120 cm 

Kategorie dívky 11 - 12 let:    Kategorie chlapci 13 – 14 let: 

1. Mauerová Anežka M.Knínice 110 cm 1. Večeřa Štěpán M.Knínice 141 cm 

Kategorie dívky  13 – 14 let:    Kategorie muží 15 a více let: 

1. Fojtíková Eva AK Kuřim 136 cm 1. Dušek  Vojtěch  AK Tišnov 150 cm 
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